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 Referat 

 
 

FSTA fagnetværk 

Medicinske luftarter 
  

 

 

14. juni 2023 

Mødetid/-sted 

14.06.2023, kl. 9.30-14:00                                                                                                        

Nyt Odense Universitetshospital, Glisholmsvej 2A, 5260 Odense C, Bjarne Brisson (2465 2924) 

 

Dagsorden 

 

09:30        Velkomst med rundstykker og kaffe v/Bjarne Brisson og Lars Sloth 
 
10:00        Kort præsentation af OUH, tanker og Infrastruktur på de medicinske gasser v/ Bjarne 
                 Brisson 

 
10:30        FSTA Rekommandation, indhold, stade og proces for høring v/ Bjarne Brisson. 

11:00        ”Effektivisering” - hvordan skaber vi de gode møder og har vores ERFA blad det rette   
udseende? Hvordan ”offentliggører vi det v/ Lars Sloth ? 

11:30        Erfaringer fra/med COVID 19, Opfølgning & afslutning v/ Lars Sloth                                                                                                                 

                      
12:00        Frokost & networking 
 
12:45        Trusselsbilledet har ændret sig  
                 Hvad betyder det for hospitalernes forsyningssikkerhed på såvel forbrugssiden som                                                                                 
som ”maskinsiden”. Syninger? Opfølgning & afslutning v/ Lars Sloth 

                  
13:15        Kritiske forsyninger Opfølgning & Afslutning v/ Edmund Christiansen 
                 ERFA blad om emnet 
 

13:45        Fremtidige emner og afrunding v/ Lars Sloth 
                 Forslag til fremtidige emner samt sted og dato for næste møde 
 

 
Tidligere emner 

• Overgangen til MDR – hvad betyder det for vores hospitaler? 

• Nye mekanismer. Databaser. Gennemsigtighed. 

• Backup kompatibelt? Skal der ændres noget for eksisterende set-ups hos leverandører/ 

hospitaler? 

• Hvordan kan leverandører/hospitaler/regionerne bruge en ekstern partner til at risikovurdere 

deres udstyr? 

Debat/afrunding: 

Hvilket regelsæt er hospitalerne underlagt - herunder krav til organisation? 
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Referat: 

  

Velkomst, siden sidst, indflyvning og ERFA-blade 

Der var 34 tilmeldte og umiddelbart kunne det se ud til, at der var et par ”blinde deltagere”, hvilket 

var dejligt. Alle var velkomne og der var mad nok.        

 

Bjarne bød velkommen og fortalte om OUH og viste den overordnede infrastruktur for deres medi-

cinske luftarter, som blev gennemgået, kommenteret og debatteret. 

 

Bjarne præsenterede FSTA’s rekommandation. Den er ikke helt på plads, der mangler lidt skitser og 

diagrammer, men den kommer på plads, og gruppen ser frem til at få den til kommentering. 

 

Lars åbnede debatten om effektivisering. Der var stor enighed om, at der skulle mere fokus på fag-

netværkene på FSTA’s Årskonference (dette er bragt videre til FSTA’s formand). Herunder også, 

hvorledes de enkelte fagværk understøtter/supportere hinanden. ERFA bladene lægges op under 

punktet: Vejledninger og materialer på FSTA’s hjemmeside.       

Derudover blev det besluttet, at referat og dagsorden sendes ud som en mødeindkaldelse i stedet  

for som mail. På denne måde vil møder komme tidligt ind i kalenderen og deltagerne ”tvinges” her-

ved til at tage stilling til deltagelse i mødet. 

 

Erfaringer med COVID 19 blev vendt. Konklusionen er, at der lægges et ERFA-blad op med den 

”konklusion”, at der lokalt bør skabes et forum i organisationen, hvor emner som dette debatteres 

og eventuelle retningslinjer for lignende fremtidige situationer skrives ned. 

 

Trusselsbilledet er stadigvæk gældende på flere fronter. Det er derfor stadig relevant at have fokus 

på dette - ikke kun for luftarter. Der oprettes ikke et ERFA-blad for det, da det vurderes,  

at ligge i netværket for Kritiske forsyninger, som favner hele paletten af forsyninger til sektoren.   

 

Edmund opsummerede med Kritiske forsyninger, og denne snak landede som ovenfor med, at der 

bør etableres et lokalt forum. Endvidere informerede Edmund om ”gå hjem møderne” på Sjælland, 

som ikke er det store tilløbsstykke for hospitalsmaskinmestre, hvilket er en skam. Endvidere trækker 

Edmund sig tilbage (hvilket han for øvrigt, ikke har spurgt om lov til      ), og det betyder, at såfremt  

der ikke er nogen fra FSTA som tager over, vil denne opgave glide ud af hænderne på FSTA. Det er 

ærgerligt og et vink med en vognstang. Der er behov for hospitalsansatte ambassadører og delta-

gere. 

 

Emnerne til næste møde skal indsendes 1 mdr. inden afholdelse af mødet. Lars sender en reminder 

ud. 

 

Næste møde afholdes den 15. november 2023, kl. 9.30-14.00 hos INGENIØR’NE - Kolding,  

Skovvangen 33M, 6000 Kolding. 

 

Referent: Lars Sloth 
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 ERFA-blad 

 
 

FSTA fagnetværk 

Medicinske luftarter 
 

 

 

FSTA Fagnetværk – Medicinske luftarter 

14.06.2023, kl. 9.30-14:00 OUH 

 

ERFA-blad: 

ERFA-bladet gengiver kort emnet og emnets diskussion. Det vil ikke være fyldestgørende, men blot 

som inspiration til OBS-punkter. 

 

Dagsordenspunkt: 

Erfaringer fra/med COVID 19, hvad var erfaringen og hvad gør vi fremadrettet?  

 

Diskussion: 

- Grundlaget for en COVID 19 håndtering er, at der på forkant er lavet en risikovurdering 

(DS14971-2017). 

- Hvad er kravet pr. udtag (O2 og APM) 50 l/min eller 100 l/min eller…? 

- Hvor mange udtag skal kunne levere det - samtidighedsfaktor? 

- Er der bygninger/afsnit, som er bedre end andre? 

- Er der risiko ved for meget O2? 

- Er det nødvendige overblik over infrastrukturen tilstede? 

- Kan der etableres systemer, som ikke nødvendigvis følger gældende regler, pga. nødret? 

Hvad gør man efterfølgende? 

- Generelt vil det være en god ide med en ”Gaskomite” bestående af alle interessenter. 

 

Sammendrag: 

- Der bør på hvert enkelt hospital/organisation dannes et forum, som bl.a. samler op på, hvad 

der skete og hvorledes sådanne situationer imødekommes i fremtiden. 

 


